
Jari Tattarin huomioita liittyen Gyltön jätevedenpuhdistamoon ja Petri 

Huovilan lähettämään sähköpostiin.   

 

1. 

Rakennuslaitos kunnostaa ja korjaa viemäriverkostoa vian tai rikkoontumisen 

ilmetessä. Poikkeuksellinen toimintaympäristö- ja infra luo haasteita 

viemäriverkoston tiiviyttä ajatellen. Tällä hetkellä maa- ja valuvesiä pääsee 

viemäriverkostoon. 

2. 

Automatiikka hoitaa saostuskemikaalin syötön. Kemikaalipumpun lyöntitiheyttä ja 

annostusprosenttia pystyy säätämään helposti manuaalisesti. Mikä on viive ja 

pystyykö kiinteistönhoitaja aina reagoimaan tilanteeseen nopeasti, esim. kovan 

sateen aikana? Ohjeistus ja koulutus? 

Ph:n säätely onnistunee nykyistä helpommin jos putsarilla otettaisiin esim. kalkitus 

käyttöön. Ohjeistus ja koulutus? 

3. 

Mielestäni laskeutuskokeet, Ph-mittaukset ja näkösyvyystestit säännöllisesti 

toteutettuna antaa mahdollisuuksia hoitaa ja säätää putsarimme toimintaa 

halutunlaiseksi. 

4. 

Puhdistustehokkuuteen en ota kantaa. 

5. 

Tarkkailuohjelma ok. Käyttötarkkailusta pidetään nyt jo kirjaa; tulevaisuudessa tullee 

olemaan kattavampi. 

Kun tarkkailuohjeen mukainen näytteenottokerta/näytteenottokerrat ajoitetaan 

ajankohtaan, jolloin asiakkaita on mahdollisimman paljon kuormittamassa 

puhdistamoamme, vaatii se kiinteistönhoitajalta tarkkaa aikatauluttamista sekä 

tarkempaa, että ajankohtaisempaa yhteistyötä Rakennuslaitoksen ja 

Puolustusvoimien kesken. 

Omatoiminen näytteenotto on ehkä ainut toimiva ja käytännönläheinen tapa 

suorittaa tarkkailuohjelmanmukaiset näytteenotot. Ohjeistus koulutus? 



6. 

Ok, toimitetaan ilmeisesti näytteiden analysoijan toimesta. 

7. 

Gyltön JV- puhdistamon vuosittainen koonta ja selvitykset on lähetetty Maija 

Sihvoselle, Ramboll Oy. 

8. 

Jos Gyltön jätevedenpuhdistamon vastuullinen hoitaja nimetään Rakennuslaitoksen 

Gyltön toimipisteen henkilökunnasta, niin mielipiteeni on, että hänelle on annettava 

mahdollisimman hyvät edellytykset toimia tehtävässään ja 

koulutettava/kurssitettava hänet hoitajan työtehtävään. 

9. 

Puhdistamostamme on poistettu lietettä yleensä kerran vuodessa ja paikallinen 

yrittäjä on kuljettanut sen Korppoon jäteasemalle. Nyt laki on käsittääkseni 

muuttunut ja liete on jatkossa kuljetettava muualle ( jopa Turkuun asti). Asia 

otettaneen käsittelyyn Rakennuslaitoksessa. 

10. 

Ehdottoman tärkeä asia. Ennakoidaan ja estetään mahd. laitteiden rikkoontumiset. 

Vaikuttaa osaltaan suoraan puhdistamomme puhdistustulokseen. 

11. 

Uskoisin, että jos tähän tilanteeseen joudutaan, niin toiminnanharjoittajan tulee 

nojautua asiantuntijan apuun. 

12. 

Ok. 

 

Yst.terv. 

Jari Tattari 

PHRAKL, Gyltö 

Tekn.kiinteistöhoitaja 

 



  


